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Vammaisneuvoston kokous 

Aika Tiistai 4.3.2025 klo 18.04–19.59 

Paikka  Nimbus-talo, auditorio, 2.krs, Lundinkatu 8, Porvoo 

Läsnä 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Poissa 

Johanna Aaltonen, puheenjohtaja  
Jorma Kiljunen 
Kirsti Nuotio 
Matti Lehesniemi 
Maija Aatelo 
Mari Tammisaari 
Leena Ongley 
Antti Sinisaari 
Seija Koponen 
Maija Eklöf, sihteeri 
 
Håkan Westerholm 
Vesa Kettunen, varajäsen 

  

  

14. Kokouksen avaus 
Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 18.04.  
 

15. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
16. Pöytäkirjantarkastajien valinta 

Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Mari Tammisaari ja Maija Aatelo. 
 

17. Esityslistan hyväksyminen 
Esityslista hyväksyttiin kokouksen työjärjestykseksi.  

 
18. Nimbus-talon esittely / Toimitilajohtaja Mikko Silvast 

Nimbus-talossa oli ennen Inveon ja heidän jälkeensä talo ajautui 
kaupungin omistamaksi. Vanhan rakennuksen muuttaminen 
moderniksi ja tekniikaltaan ajanmukaiseksi vei paljon aikaa ja oli 
kallista.  Kaupunki oli varannut remonttiin 5,5 m€, mutta lopulta se 
maksoi 7,2 m€.  
Tämä projekti on kuitenkin yksi kaupungin investoinneista, jolla on 
lyhyt takaisinmaksuaika. Kunnantalossa, Campuksessa ja 
Tekniikankaarella olleet kaikki toimialat ovat muuttaneet 4750 
neliömetristä alle puoleen (2730 neliömetriin) on saatu reiluja 
tilasäästöjä.  Nimbus-taloon on muuttamassa vielä toimialoja 
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kaupungin vuokraamista tiloista. Näin saadaan lisäsäästöjä, kun 
voidaan antaa vuokratiloja pois. Muita hyötyjä on se, että 
kaupungin eri toimialat ovat fyysisesti lähellä toisiaan, mikä 
parantaa kommunikointia ja yhteistyötä.  

 
Nimbus-talon toisessa kerroksessa on Toimitilajohto, Ateria- ja 
puhtauspalvelut sekä Kasvu- ja oppiminen. Kunnantalossa olleet 
toimialat ovat kaikki kolmannessa kerroksessa. Neljännessä 
kerroksessa on sosiaalitilat ja yhteiset kokoustilat. Ensimmäinen 
kerros aukesi vasta tämän vuoden alussa ja niissä tiloissa on 
Porvoo-Info ja pieniä neuvotteluhuoneita. Ensimmäinen kerros on 
Konsve Oy:n omistama ja kaupunki on siinä vuokralla.  

  
Nimbus- talossa on 158 työpistettä. Kaikkien muiden toimialojen 
tiloissa työpisteet ovat nimettyjä paitsi Kasvulla ja oppimisella. 
Etätyö on vielä koronan jälkeen yleistä, keskiviikkoisin pyritään 
kuitenkin olemaan läsnä työpaikalla. Nimbuksessa mitataan tilojen 
käyttöastetta liikeantureilla, jotka laskevat henkilömääriä klo 7–17 
välisenä aikana ja vertaavat niitä laskennalliseen 
mitoitusmäärään.  Käyttöasteet vaihtelevat toimialoittain ja 
viikonpäivittäin 7 %- 61 % välillä. Koska käyttöastetta mitataan nyt 
ensimmäistä kertaa, ei ole vielä vertailukohdetta.   
 
Keskustelussa tuotiin esiin, että 2. kerroksen taukotila ei ole toimiva 
kuulo- eikä näkörajoitteisille. 
 
 

19. Porvoon torin suunnitelma / Suunnittelupäällikkö Elina Leppänen 
Porvoon torin suunnitelma tulee julkisesti nähtäväksi 

12.3.2025.Vammaisneuvosto voi jättää huomioita suunnitelmasta 

vielä tämän esityksen jälkeen, jos niin haluaa. Suunnitelmaan 

tehdään vielä jotain pikku viilauksia ennen julkista nähtävillä oloa.  

Kaksi LE-paikkaa on tulossa Lundinkadulle, kohtaan, jossa on 

huoltoajoa. Lundin edustaa kehitetään siten, että se siistiytyy ja se 

ei houkuttele läpiajoa, vaikka läpiajo mahdollistetaankin huoltoajolle 

ja LE-pysäköinnistä pois ajaville.  

Torin pohjoispäätyyn tulee vehreä alue ja paviljonki, vihreät 

kiveyspinnat, puita, väliaikaisia kesäkukkaistutuksia, nykyinen WC-

kontti siirretään myös sinne ja erikorkuisia penkkejä. Varsinainen 

torimyyntialue tulee nykyisten bussien paikalle. Sinne tulee myös 

pyöreä kesäkioski, istuskelutasot, joissa on tapahtumia varten 

sähkönottopisteet. Kaupungintalonpuoleiselle alueelle (nykyinen 

pysäköintialue ja wc:n sijainti) tulee katukorista varten kevyellä ja 
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läpinäkyvällä aidalla aidattu alue, pelikenttä sekä pyöreä alue 

esiintymisiä tai vaikka toritansseja ja lasten leikkejä ja pelailua 

varten. Sen rinnalle rakennetaan istuskeluporras, jonka alin taso on 

saavutettavissa myös pyörätuolilla. Kaupungintalon edustalla oleva 

puisto säilyy lähes entisellään. Torille tulee myös istuskelukeinuja. 

Yksi keinuista sopii myös pyörätuolilla keinumiseen. Torimyyntialue 

sekä torin läpi menevät pääreitit on suunniteltu talvellakin 

kunnossapidettäviksi. Pidempiaikaista lumitilaa on esitetty 

toimintoalueiden vierelle, lisäksi hetkelliseen lumen säilytykseen 

löytyy tilaa torimyyntialueelta. 

Kaikki esteettömät kulkureitit toteutetaan tasaisella pinnalla kuten 

sileäpintainen kiveys tai jokin muu asemakaavan määräyksiä 

noudattava pinnoitemateriaali. Torille tulevat kalusteet ovat 

puupinnallisia ja monenkorkuisia sekä käsinojallisia ja -nojattomia 

penkkejä. Esimerkkejä ja ehdotuksia voi laittaa suoraan Elina 

Leppäselle sähköpostiin elina.leppanen@porvoo.fi.  

Neuvoston jäsenten nostamat asiat: 

- LE-paikkojen sijoittelun tärkeys, kun on saattoliikennettä 

torin tapahtumiin ja hakuliikennettä torilta. Saattoliikenteen 

pitää olla mahdollista ajaa muuallekin kuin LE-paikoille. 

- Kaikki nykyiset torin ympärillä olevat parkkipaikat ja LE-

paikat korvautuvat busseille varatuilla paikoilla.  

- Lumia ei saa kasata LE-paikoille. 

 
20. Vaalipaneelikysymykset 

Keskusteltiin Porvoon Reumayhdistyksen, Kuuloliiton, Porvoon 
invalidien, Porvoon muistisairaiden ja Porvoonseudun 
kehitysvammaisten tukiliitto ry:n jättämistä 
vaalipaneelikysymyksistä. Jäsen Matti Lehesniemi lähettää 
kysymyksensä vielä sihteerille ja Maija Aatelolle.  
Maija Aatelo, Kirsti Nuotio, Leena Ongley ja sihteeri työstävät 
yhdessä niistä 8 kysymyksen listan vaalipaneeliin.   
 

21. Seuraavan vammaisneuvoston valinnan järjestäminen  
Asiaa edistävät sihteeri yhdessä jäsenien Maija Aatelo 
ja Leena Ongley kanssa.  
Aikataulu:  

• 03/2025 prosessin hiontaa neuvostojen edustajien ja 
neuvoston kanssa 

mailto:elina.leppanen@porvoo.fi
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• 04/ 2025 kutsu kokoukseen – ilmoitus paikallislehtiin 
sekä kaikille vammaisyhdistyksille, jotka toimivat 
Porvoossa tai joilla on porvoolaisia jäseniä. 

• 05/2025 Valintakokous 
• 05/2025 KH hyväksyy kokouksen esittämät ehdokkaat 
• 08/2025 Uusi neuvosto   

 
22. Edellisen kokouksen päätökset 

Todettiin, että päätökset on viety toteutukseen. 
 

23. Uudenmaan vammaisneuvosto 
Todettiin, ettei uutta kerrottavaa ole. 
 

24. Terveiset hyvinvointialueen vammaisneuvostosta 
Vammaispalvelulain soveltamisohjetta työstetään siten, että kaikki 
asiat kootaan yhteen tiedostoon. Työryhmässä on viisi 
vammaisneuvoston edustajaa.  
VPL-lain mukaan päätösten siirtymäaika on 3 vuotta, siis 
31.12.2027 mennessä jokaisen vammaisen asiakkaan 
palvelupäätökset pitää päivittää vastaamaan uutta lakia. 

 
Henkilökohtaisen avun työnantajaopas on viranhaltijoiden 
jatkovalmistelussa alueen vammaisneuvoston lausunnossa esiin 
tuotujen asioiden vuoksi. 
 
Vammaislain soveltamisohjeita työstetään siten, että kaikki asiat  
menevät yhteen tiedostoon. Ohjeet ovat sama kaikille ja lain  
mukaan julkinen. Siirtymäaika on 3 vuotta.  
 

25. Muut asiat 
Tulevat tapahtumat 

• ”72h” -koulutus 13.3. klo 17–20, Valtuustosalissa 

• Vaalipaneeli kunnallisvaaliehdokkaille, 15.3. klo 11–13, 
Pääkirjaston lavalla.  

• Aivoterveys -tapahtuma, syksy 2025? 
• Hyvinvointiin liittyvä avoin tilaisuus, syksy 2025? 

 

Mahdollisia vieraita 
 

• Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Mikaela Nylander 8.4. 

• Elinkeinolautakunnan puheenjohtaja Jenna Perokorpi 8.4. 

• Valmius- ja turvallisuuspäällikkö Minna Ruolanto 05/2025 
 

   26.Seuraava kokous  
Vammaisneuvoston seuraava kokous pidetään 8.4.2025 klo 18–20, 
kaupunginhallituksen huoneessa. 
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   27. Kokouksen päättäminen   

 
Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 19.59. 
 

 
Johanna Aaltonen  Maija Eklöf 
puheenjohtaja  sihteeri 

 

Pöytäkirjan tarkastajat 

 

Mari Tammisaari  Maija Aatelo 

                                                                

 

 


